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Spørgsmål nr. 29 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”I forlængelse af åbent samråd den 9. oktober 2008 om ban-
dekriminalitet (samrådsspørgsmål C-F) bedes ministeren til-
kendegive, om ikke ministeren mener, jf. at den tidligere ju-
stitsminister var meget tilfreds med sidste aktion, at frit lejde 
kunne være en god idé i forhold til at begrænse den samlede 
mængde våben i Danmark og for at forhindre, at de havner i 
banders hænder?

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse fra 

Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Der [blev] i 1997 og senest i 2003 afholdt såkaldte frit lejde 
aktioner, hvor personer, der i forbindelse med aktionerne til 
politiet indleverede ulovlige våben, våbendele, ammunition 
eller eksplosivstoffer, ikke blev tiltalt for overtrædelse af vå-
benlovgivningen ved besiddelse eller erhvervelse af de indle-
verede genstande.

Der blev i 1997 indleveret 3.772 håndskydevåben og 730 
blankvåben, mens der i forbindelse med aktionen i 2003 blev 
indleveret 1.740 håndskydevåben og 3.087 knive mv.

Det er på den baggrund Rigspolitiets opfattelse, at iværksæt-
telsen af en eventuel ny frit lejde aktion vil resultere i indle-
vering af våben, herunder knive.

Det er imidlertid Rigspolitiets opfattelse, at en sådan aktion 
næppe vil have nogen umiddelbar betydning med hensyn til 
at begrænse antallet af de våben, der anvendes i forbindelse 
med de nuværende konflikter i rocker- og bandemiljøet, idet 
disse i vidt omfang formodes indsmuglet fra udlandet. Hertil 
kommer, at det ikke kan forventes, at en frit lejde aktion vil 
bevirke tilvejebringelse af våben fra rocker- og bandemiljø-
et.”

Justitsministeriet kan henholde sig til Rigspolitiets udtalelse.


